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Typ av möte: Möte med BRÅ 

Mötesdatum: 2019-09-17 

Närvarande: Gunilla Grudevall-Steen (L) ordförande, Kristina Granlund (NL), Réka 
Tolnai (C), Andreas Brännström (M), Lisskulla Zayane (MP) 
 
Mats Bohman – Trafik- och fastighetsdirektör 
Jan Landström – Säkerhetssamordnare  
Terese Kalinski – Säkerhetschef 
Sofie Ordell – Kommunpolis 
Anders Fredriksson – Enhetschef Juridik- och kanslienheten. 
Jan Boman – Ungdomsteamet 
Ola Jonsson – Ungdomsteamet  
Karin Hidestrand – Chef Ungdomsteamet 
Bertil Damberg (S) 
Josefine Bergström – Sekreterare 

 
1. Mötets öppnande 
Gunilla Grudevall-Steen öppnade mötet och deltagarna presenterade sig kort.   
 
Gunilla Grudevall-Steen informerade om det möte som kommunen hållit med lokalpolisen i 
Nacka där de talat om de medborgarlöften som tagits fram. 
 
Det föreslogs att närpolischefen ska bjudas in till nästa möte i oktober. 
 
2. Aktuell information från Säkerhetsfunktionen 
Terese Kalinski informerade om att det har anställts en ny säkerhetssamordnare, Nico Stark. 
Han ska jobba halvtid med krisberedskap och halvtid med fysiskt skydd samt SBA.  
 
Det har förts en dialog med säkerhetscheferna för Sickla köpkvarter och Nacka Forum 
angående införandet av trygghetsvärdar. Nacka Forum visar ett tydligt intresse att starta 
med trygghetsvärdar medan Sickla köpkvarter behöver avvakta med besked tills de sett över 
budget. De träffas gärna igen i slutet av november.  
 
I nästa vecka sker ett möte med beredningsgruppen där säkerhetscheferna i Tyresö träffar 
kommunpoliserna i Nacka. 
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En ny risk-och sårbarhetsanalys håller på och utformas. Den ska till Länsstyrelsen senast 
sista oktober. I samband med arbetet av analysen så tittar man på helheten med avsikt att ta 
fram ett övergripande dokument (eller process) för styrning av de områden 
säkerhetsfunktionen ansvarar för:  

• Krisberedskap 
• Risk- och sårbarhetsanalys (RSA) 
• Civilt försvar 
• (Informationssäkerhet och GDPR) 
• Trygghet och brottsförebyggande arbete 
• Brandskyddsarbete 
• Fysisk säkerhet 

 
Den 23–24 oktober kommer en krisberedningsövning att ske. Krisberedskapsövningen 
kallas för ”Havsörn” och är en lågintensiv kärnkraftövning som pågår i 36 timmar. 
 
Den 19–20 november hålls konferensen ”Mötesplats samhällssäkerhet” i Kista. 
 
Manifestationen för fler idrottsytor i Nacka som var utanför stadshuset lockade ca 800–
1000 stycken personer. Manifestationen var lyckad med inga negativa vinklingar i 
tidningarna.  
 
3. Trygghetsskapande åtgärder utifrån aktuell situation och 
Trygghetspaketet 2020 
Mats Bohman visade en presentation som innehöll trygghetsundersökning 2018 jämfört 
med 2016, vad vi gör idag och Trygghetspaketet 2019. Presentationen finns bifogad med 
minnesanteckningarna.  
 
Mats Bohman bjöd in deltagarna till öppen diskussion med frågeställningen: 
Vad gör vi framgent för att Nacka ska upplevas som en trygg och säker kommun? 
 

Sammanfattning av diskussionen: 
• Polisen har tidigare haft resurser att åka ut i förebyggande syfte medan de idag 

endast åker ut vid uttryckning. Detta kan skapa en känsla av otrygghet när 
medborgaren ser dem med blåljus ute menar Andreas Brännström. Om polisen ska 
agera trygghetsskapande så behöver de vara tydligare med varför de är ute.  

 
• Det diskuterades kring vad kommunen kan göra för pensionärer som upplever 

otrygghet. Lisskulla Zayane berättade att biblioteken vänder sig till alla åldrar och 
föreslår ett samarbete med dem. 
 

• Hos Ungdomsteamet pågår i dagsläget en diskussion om vilken ålder på 
ungdomarna de ska jobba med på dagtid. Idag sker mycket preventivt arbete genom 
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att de besöker skolor. Under hösten kommer de få tillfälle att möte tusen unika 
elever på skolor.  

• Sofie Ordell anser att genom SSPF-arbetet har det blivit en klar förbättring i 
samspelet med olika aktörer. Ungdomsteamet håller med om detta.  

 
4. Rapporter från de lokala arbetsgrupperna 
 

Älta 
• Det är stökigt runt Coop eftersom ungdomar själ ur butiken och uppehåller sig 

sedan utanför och skräpar ner. Ungdomsteamet har varit där och pratat med 
personalen på Coop som är mycket uppgivna.  

• Ur en svart bil som setts utanför centrum säljs det droger.  
• Biblioteket känner sig otrygga då ungdomar kommer in och stör ordningen.  
• Cannabisförsäljning förekommer uppe vid Erstavik (bommen). 

 
Boo 
• Det upplevs som att det har blivit lugnare i centrum sedan man byggt bort otrygga 

platser och satt upp kameror. 
• Mycket alkohol och droger, hemmafester med barn och ungdomar. Det säljs 

smuggelsprit med hemkörning. Äldre rekryterar yngre för att sälja. 
• Under juli månad har fritidsgårdar etc. stängt och är inte lika många vuxna ute. 

Vilket gör att det kan bli problem med de ungdomar som är kvar. 
• NMR har ägnat sig åt sabotage på fasaden av Folket Hus. Det skrämmer personalen 

och föräldrar som tvekar på om de vågar låta sina barn gå dit. 
• Björknäs Fritidsgård har börjat få tillbaka ungdomar. 

 
Fisksätra /Saltsjöbaden  

• Det råden en stark tystnadskultur, vilket är ett problem då folk inte vågar anmäla. 
• Mopeder själs och kör på ställen de inte får. 
• Upplevd oro och ilska kring kvinnan med rötter i Fisksätra som blev skjuten. 
• Polisen har problem med att vistas i området eftersom ungdomar går ihop och 

gaddar ihop sig mot polisen. 
 
Sicklaön  
Arbetsgruppen har inte träffats innan dagens BRÅ. 
 
5. Situationen i Orminge 
Jan Landström visade en karta över de värst drabbade platserna i Orminge. Kartan finns 
bifogad med minnesanteckningarna.  
 
Fastighetsägarna vid de drabbade områdena har bjudits in till ett möte den 22 oktober för 
att få hjälp med orsaksanalys och platsbaserade insatser.  
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6. Aktuell information från kommunpolisen 
Sofie Ordell informerade om incidenten i Alphyddan där förundersökning nu pågår. 
Ärendet har rubricerats som försök till mord och lokalpolisen biträder med information till 
grova brott som har hand om ärendet. Polisen upplever att det blir begränsningar i 
utredningen eftersom få vill prata med dem pga rådande tystnadskultur. Utredning går trots 
det framåt och de har ökat sin polisära närvaro i Alphyddan och Fisksätra.  
 
På grund av bemanningsbrist så sker ständigt avvägningar var polisen ska lägga sina 
resurser.  
 
Det finns lokala individer som stökar som i sin tur drar till sig fler individer från andra 
kommuner. Detta gör att det inte är så lätt att få en helhetsbild. Dessa grupperingar skiftar 
fort vilken för det hela komplext att jobba med.  
 
Angående NMR så finns i Nacka ett begränsat antal medlemmar. De är fler i Värmdö 
kommun. Säkerhetspolisen har god koll.  
 
 
7. Övriga frågor 
 

• Ungdomsteamet ser mindre av NMR nu än dem gjorde valet. De känner dock en 
ökad oro över deras närvaro i Orminge. Ungdomsteamet önskar ett möte kring 
denna fråga eller en punkt till nästa BRÅ.  

 
• Den 9 oktober kl. 19.00 – 21.00 har Nattvandring.nu en nätverksträff i Nacka 

stadshus. Vandringsledare, nattvandrare, nyckelpersoner och övriga intresserade av 
nattvandringen är välkomna. På plats kommer även representanter från Nacka 
kommun, polisen och räddningstjänsten att finnas. 
Anmälan sker till volontar@nacka.se (senast fredag 4 oktober). 

 
Vid anteckningarna 
 
Josefine Bergström 
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